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Beste Desselaar,

In onze gekende Kempense bescheidenheid beseffen we 
te weinig dat we als Desselaars de voorbije decennia 
baanbrekend werk verrichtten. Terwijl  heel het land zijn 
kop in het zand stak om een oplossing te vinden voor het 
door iedereen veroorzaakte laagactief en kortlevend nucleair 
afval,  zorgden wij voor een oplossing. Ons pad, waaraan 
tientallen Desselaars sinds 1999 meewerkten, is ondertussen 
verwerkt in een boek: 'Het verhaal van een berging. 
Burgerparticipatie:  het nieuwe normaal?'

Ja,  het nieuwe normaal.  Steevast zien we dat grote 
problemen, dan wel vergunningsaanvragen om die 
problemen aan te pakken, vastlopen in allerlei klachten, 
procedures en vernietigingen. Denk aan Oosterweel of de 
bouw van een voetbalstadion. Steeds rijdt men zich vast.  Je 
kan dat betreuren, maar het is zo. Een andere aanpak is er 
één waarbij je mensen betrekt.  Hen deelgenoot maakt van 
het probleem en hen aanzet mee naar oplossingen te zoeken 
die daardoor ook een gedragenheid kennen. Onze manier 
van werken groeide dan ook uit tot een voorbeeld voor velen 
in binnen- en buitenland. Niet voor niks worden wij in 
heel Europa gevraagd om te vertellen over onze ervaringen 
of komen bezoekers van over de hele wereld naar Dessel 
afgezakt.  “De oppervlakteberging van kortlevend afval is één 
van de geslaagde voorbeelden van de zorg die de overheid 
en de burgers samen besteden aan een veiligheidsprobleem 
dat eeuwen en generaties overspant”, getuigt Leo De Bock, 
auteur van het boek. Een aanrader om te lezen. Niet al leen 
voor hen die meewerkten, maar voor elke burger.

Fier op het werk van al die Desselaars!

Met vriendelijke groeten,

Kris Van Dijck
Burgemeester
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“… Een argument pro Dessel was dat de site grensde aan Belgoprocess, wat maakte dat er geen 
transport van radioactief afval langs de openbare weg hoefde te gebeuren, geen vergunningen 
nodig waren, en fors op de kosten bespaard zou worden. Afval rechtstreeks bezorgen bij 
Belgoprocess zou het risico erg laag houden.
Daarnaast kon men vaststellen dat de sociologie van beide gemeenten behoorli jk verschillend was. 
Mol was diverser, een internationale gemeente met veel uiteenlopende opinies, een gecompliceerde 
en instabiele meerderheid. Dessel had daarentegen een zeer stabiel beleid ten aanzien van het 
nucleaire. …”
Uit “Het verhaal van een berging” blz. 106-107 

Foto: Het boek "Het verhaal van een berging" (Leo 
August De Bock, ISBN 9789464710014) is verkrijgbaar bij 
meerdere boekhandels. 
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Foto: Stein roept op om zeker te komen stemmen in 2024. 

NIEUW-VLAAMSE ALLIANTIEStein Thiels aan het woord...
Jongeren en politiek 

Beste Desselaars,  ik ben Stein Thiels,  25 jaar en sinds twee 
jaar actief bij  Jong N-VA Dessel.  Sinds november 2022 ben 
ik ook de nieuwste toevoeging aan het bestuur van N-VA 
Dessel.  Vandaag wil ik het hebben over de verhouding 
tussen jongeren en de politiek. 
De jongeren van vandaag zijn onze leiders van de toekomst. 
Het is een groot cliché, maar ook gewoon de realiteit.  Toch 
zien we dat er de dag van vandaag een moeilijke relatie 
heerst tussen de jeugd en de politiek. Politiek wordt gezien 
als oud, langzaam, saai,  een ver-van-mijn-bed-show. We 
leven dan ook in een tijd waarin we alles snel en binnen 
handbereik hebben. Het lijkt vanzelfsprekend om altijd 
meteen op alles een antwoord te hebben. In de politiek is 
dit niet zo. Schijnbaar simpele zaken leiden tot el lenlange 
discussies of onderzoeken. Dit leidt begrijpelijk tot onbegrip 
bij  jongeren die massaal afhaken. Onderzoeken tonen aan 
dat 50 % tot 70 % van de jongeren aangeeft niet in politiek 
geïnteresseerd te zijn. Het is vandaag de dag dan ook niet 
moeilijk om ons af te sluiten. TV kijken we op aanvraag, we 
luisteren naar onze muziek op Spotify in plaats van naar de 
radio, op krantenwebsites lezen we enkel nog de artikels die 
ons interesseren. 
Het moet echter niet zo zijn, als politici mogen we 
niet berusten in deze cijfers,  als jongeren zeker niet. 
Goed geïnformeerde en geïnteresseerde burgers zijn het 
belangrijkste bestanddeel van een democratie.  Als de 
komende generaties zich afzijdig gaan houden, komt ons 
systeem onvermijdelijk in crisis.  Het komt er dus op aan 
om jongeren terug warm te maken om deel te nemen aan 
politiek. Hier valt zeker nog iets aan te doen. 
Onderzoeken tonen ook aan dat het engagement bij  de 
jeugd nog wel steeds hoog ligt,  jongeren willen zich nog wel 
inzetten voor wat zij  belangrijk vinden.
We moeten een manier vinden zodat de politiek de jongeren 
opnieuw hoort en serieus neemt. Dit pak je niet aan met 
onnozele f i lmpjes op sociale media te posten. We mogen 
dan wel jong zijn, maar dat wilt niet zeggen dat we geen 
ingewikkelde informatie kunnen verwerken. Dit doe je wel 
door jongeren kansen te geven om inspraak in politieke 
zaken te verwerven. Dit is iets wat N-VA Dessel,  met vier 
jongeren verkozen in de gemeenteraad, probeert te doen. 
Maar ook als jongere kan je iets doen om de kloof te 
dichten. Het is door nu deel uit te maken van de nieuwe 
politieke generatie,  in welke vorm dan ook, dat we nog 
kunnen leren van de goede lessen, maar ook van de fouten 
van de generaties die voor ons gekomen zijn. Deelnemen 
aan politiek kan door je aan te sluiten bij  een politieke 
partij,  maar het moet zelfs niet zo ingrijpend zijn. Verdiep 
je eens in een thema dat je interesseert,  contacteer eens een 
politicus over vragen waar je mee zit,  maar laat vooral je 
stem horen. 
In 2024 komt er een groot en belangrijk verkiezingsjaar 
aan. Voor de eerste keer is er geen verplichting meer om 
te komen stemmen bij de gemeenteraadsverkiezingen in 
oktober van dat jaar. In het buitenland is al vastgesteld dat 
het de jongeren zijn die het laten afweten als opkomstplicht 

wegvalt.  Het zou spijtig zijn mocht dit bij  ons 
ook gebeuren, als we niet komen stemmen, 
kan men ook geen rekening houden met onze 
opinies.  Ik wil dan ook een warme oproep 
doen om je stem toch te laten horen. Het 
is op die manier dat wij als jongeren het 
verschil kunnen maken voor onze generatie. 
Tot er,  onvermijdelijk, weer een nieuwe jonge 
generatie opstaat. 

Kom zeker en vast stemmen in 2024, en als 
je het voelt kriebelen, kom dan zeker eens 
luisteren bij  Jong N-VA Dessel!

Sportlaureatenhuldiging
Tijdens de voorbije drie jaren hebben onze 
Desselse sporters weer een aantal prachtige 
prestaties neergezet.  Voldoende reden 
dus om enkele van hen in de bloemetjes 
te zetten op de sportlaureatenhuldiging 
2020-2022. De punten worden gegeven 
door een jury van de sportraad. Maar 
ook afgevaardigden van de zeven andere 
gemeenten uit de regio Zuiderkempen 
vroegen wij hun stem uit te brengen. Die 
stemmen werden mee gerekend in de 
einduitslag.
Hierbij de winnaars uit de zes categorieën:
- Beste prestatie jongere (<16 jaar):  Oliver 
Wyns (BMX 2000 Dessel)
- Beste prestatie mindervalide: Kato van 
den Troost (Spinshuttle)
- Beste club: BMX 2000 Dessel
- Beste prestatie in ploegverband: meisjes 
U11 (Spinley Dessel)
- Beste vrouwelijke prestatie:  Verona van 
Mol (BMX 2000 Dessel)
- Beste mannelijke prestatie:  Roy van Aken 
(BMX 2000 Dessel)
Proficiat aan allen!     Herman Minnen
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Transfers
De inkt die reeds vloeide en vloeit over deze 
doorn in onze Vlaamse ogen, zal niet makkelijk te 
stelpen zijn. Ondanks dat het nu wetenschappelijk 
bewezen is dat er nooit enig geld van Wallonië 
naar Vlaanderen stroomde, toen Vlaanderen in 
mensonterende armoede zat,  blijft  men in het 
zuiden van het land de franstaligen inpompen dat 
het vroeger wél zo was. Absoluut 'NIET' dus. Ook 
bij  ons wordt deze leugen meermaals herhaald ter 
linkerzijde. Het is van wezenlijk belang te beseffen 
dat die geldstromen van jaarlijks 8 miljard (12 
miljard, indien intresten worden meegerekend), 
geen eenvoudige overschrijving betreft,  één druk op 
de knop, zoals wanneer wij een bankoverschrijving 
doen. 'Neen',  dus.
Die overheveling van geld zit verworteld, 
verstrengeld in alle geledingen van het federaal 
mechanisme. Te vergelijken met een draaischijf 
met vakjes,  waar langs de ene kant Vlaams geld 
binnen gekieperd wordt en langs de andere kant 
in Wallonië uitgestort.  En welke maatschappelijke 
radertjes worden aldus misbruikt om te kunnen 
overhevelen? Slechts enkele voorbeelden, want 
het zijn er een massa. Meer ziekteverzuim, meer 
ziekenhuisopnames, hogere werkloosheidsgraad, 
minder verkeersboetes,  meer blijvende 
arbeidsongeschiktheid, meer werklozen, meer 
tewerkstelling via OCMW's, meer rechters,  meer 
federale politieambtenaren, meer inkomensgarantie 
voor ouderen, meer gedetineerden, . . .  Vivaldi 
verhoogt de laagste uitkeringen: waar zitten de 
meeste werklozen? Weer een verdoken transfer. 
Steeds veel meer en dit soms in hallucinante vormen, 
boven de 40 % van wat hun bevolkingsaantal 
uitmaakt. En waaruit putten ze het geld? Uiteraard 
uit de federale staatskas, hoofdzakelijk gespijsd door 
. . .  de Vlamingen. Naar al die geledingen vloeit al  dat 
geld, maar nog meer naar hun overheidsapparaat. 

Eerstesteenlegging gymhal
Op 21 maart 2023 werd de eerste steen van de nieuwe gymhal 
off icieel gelegd door burgemeester Kris Van Dijck in bijzijn van 
Ben Weyts, Vlaams minister van sport.  Het is de eerste steen van 
wat een schitterende nieuwe gymhal moet worden voor thuisclub 
Spinfit.  Met deze gymhal kunnen we oprecht zeggen dat Dessel 
over één van de mooiste hallen van Vlaanderen zal beschikken. 
Spinfit is met z’n 561 leden veruit de grootste sportclub van 
Dessel.  Met het oog op de ingebruikname van de nieuwe gymhal 
zijn de ambities van de club enigszins bijgesteld. Ze zullen 
dan ook kunnen beschikken over een hal van bijna 860 m² met 
tumblingbaan, airtrack, longesysteem, valput, trampolines, 
herenbrug, damesbrug, rekstok, ringen, evenwichtsbalk, acrovloer, 
paard met bogen, en sportramen. 
Dat Dessel een sportgemeente is,  bevestigde minister Ben 
Weyts. 29 % van de Desselaars sporten terwijl  het gemiddelde in 
Vlaanderen 21 % is.  Ter vergelijking, in Turnhout is 17 % van de 
inwoners sportief en in Mol 24 %.   Herman Minnen
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Foto: Enkele schepenen en raadsleden waren in het 
goede gezelschap van minister Ben Weyts aanwezig 
bij  de eerstesteenlegging van de gymhal. 

Een aandeel in het federaal overheidsbeslag dat, 
ondanks een lager bevolkingsaantal van 20 %,  nog 
geen 5 % lager ligt dan dat in Vlaanderen. Een aandeel 
dat m.a.w. 15 % te hoog ligt.  Voor het ganse land is 
dat derhalve schandalig veel of zo maar eventjes 8,8 
miljard euro. En wie stort dus hoofdzakelijk in de 
staatskas? De Vlaming draagt gemiddeld € 4.224 af,  de 
Waal € 3.267, dus 30 % minder. Qua bedrijven betalen 
zij  per inwoner slechts de helft van de belastingen.
En al dat geld gaat ook nog op aan meer regionaal 
overheidsapparaat en meer profitariaat,  hoe kan je het 
anders noemen? En bij  overmaat van ramp groeit hun 
overheidstekort het snelst van Europa.
En durven zeggen dat je dit klein stukje grond toch 
niet kan splitsen!! 	   Guy Muylaert

N-VA Dessel in actie
Ledenvergadering
In mei houdt N-VA nationaal een groot congres. 
Zowel op provinciaal als op gemeentelijk 
niveau gingen we samen door de voorgestelde 
congresteksten en stelden we onze commentaren 
hierop (amendementen genaamd) samen. (foto)

Vlaams nationaal zangfeest
Na drie jaar afwezigheid ging het Vlaams Nationaal 
Zangfeest op 19 maart eindelijk opnieuw door. 
Uiteraard waren onze Desselse N-VA’ers daar ook 
weer aanwezig!
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Wintertreffen
Eind februari trokken onze jongeren naar het 
Wintertreffen van Jong N-VA nationaal in Voeren 
voor een weekend vol interessante vormingen 
en lezingen. Lokale sprekers Huub Broers en Jan 
Peumans vertelden ons met veel vuur over een 
van de meest felbevochten pagina's in de Vlaams-
nationalistische geschiedenis,  de taalstrijd in 
Voeren. Ook onze eigen Pieter-Jan Gys mocht een 
vorming geven met als onderwerp ‘organiseren van 
acties’.  Uiteraard was er ook tijd om bij een pintje 
te verbroederen met andere Jong N-VA-afdelingen, 
zoals onder meer onze buren van Jong N-VA Mol!

Foto: Jong N-VA Dessel was met Robbe, Serge, Maxe, Driss,  Stein 
en Pieter-Jan goed vertegenwoordigd op het Wintertreffen van Jong 
N-VA nationaal.

Driss gaat Europees
Woensdag 8 maart was ik te gast bij  Johan Van Overtveldt,  voormalig 
federaal minister van Financiën en huidig Europees Parlementslid. 
De uitnodiging kwam vanuit het feit dat ik recentelijk Dessel 
vertegenwoordig in een project vanuit de Europese Commissie, 
namelijk: 'Geef vorm aan Europa in de lokale politiek! ' 
Aangezien ik enorm vereerd ben met dit mandaat,  wil ik er 
ook zoveel mogelijk uit halen. Tijdens ons gesprek haalden 
we verschil lende zaken aan: inf latie,  Oekraïne, belastingen, 
verschil lende vragen die Desselaars stelden en ja hoor, zelfs Johan 
zelf stelde vragen! Door Johan zijn breed profiel als zowel nationaal 
en internationaal politicus ging ons gesprek respectievelijk over 
Vlaanderen en Europa. “Twee derde van de Belgen zijn economisch 
weerbaar”, “we zitten in de top 3 hoogste belastingdruk en toch het 
laagste pensioen van de EU”. Kritische vragen werden gesteld en 
meteen ook beantwoord. Ook kreeg ik zijn politiek verhaal te horen 
van start tot f inish, met toffe anekdotes die ik in vertrouwen hou. 
Het feit dat ik Dessel op Europees niveau mag vertegenwoordigen, 
is een immense eer en ik geloof dat dit project nog veel vruchten zal 
afwerpen voor Dessel en elke Desselaar.    Driss Zayou
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Liefde voor Vlaanderen

lezing door Jan PeumansJan Peumans
28 april 2023 • 20.00 u.
deuren open om 19.30 u. • locatie: Tabloo Alfa/Beta, Gravenstraat 3, Dessel

Foto: Driss had een interessant gesprek met 
Europees parlementslid Johan Van Overtveldt. 
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